
Lapsekesksest koolist
Eesti kooli hädadest on 
kirjutatud palju ja põhjali
kult. Läbitilkuvad katused, 
edasilükatud remondid, 
õpetajate madalad palgad 
ja liiga suured klassid on 
teemad, millega keskmine 
Eesti kool iga päev kokku 
puutub.

Iga õpetaja unistuseks 
on töötada õppeasutüses, 
kus katsed ja testid sõelu
vad välja andekaimad ja 
õpetajal on haruldane 
võimalus tegelda üksnes 
edasipüüdlike ja õpihimu
liste lastega. Mitte-eliit- 
kool, s.t tavakool sellist 
luksust endale lubada ei 
saa. Siin on klassides esin
datud kogu ühiskonna lä
bilõige, alates andekatest 
ja hakkajatest kuni ma
hajääjate ja probleemsete 
lasteni.

Eriti terav on murdeealis

te poiste probleem. Nendega 
peavad õpetajad sageli töö
tama individuaalselt, kan
des endast usku ja veendu
must, et ei saa olla lootuse
tuid juhtumeid. Lihtsam 
oleks muidugi n-ö poiste de
porteerimine (Jaak Hohen- 
see määratlus Eesti Eksp
ressis), mis tähendab seda, 
kui kool püüab probleemse
test noorukitest iga hinnaga 
lahti saada.

Seda enam tuleb hinnata 
neid koole ja pedagooge, kes 
on säilitanud lapse ning 
isiksusekeskse lähenemise, 
kus raskusi, stressi ja pinget 
trotsides püütakse jõuda iga 
õpilaseni. Usun, et niisugu
seid koole ei olegi nii vähe. 
Tean aga kindlalt, et üks 
nendest on Rahumäe põhi
kool.
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